

生命真义



世界名人励志演讲

主编 徐晓健

译者 王 静 王珍瑛 赵晓萌 迟 群 王 颖 丁亚南 房 媛 张为宁

朱田丽 李 冉 冯 瑛 刘云霞

赵文静 赵雅静

——生命真义

原 青島出版社 | 国家一级出版社 | 会議員作圏お出版単位

图书在版编目(CIP)数据

世界名人励志演讲典藏. 生命真义 / 徐晓健主编; 王静等译.

一 青岛: 青岛出版社, 2012.12

ISBN 978 - 7 - 5436 - 9037 - 0

I. ①世... □. ①徐... ②王... □. ①演讲-世界-选集 N. ①116

中国版本图书馆 CIP 数据核字(2012)第 300185 号

书 名 世界名人励志演讲典藏——生命真义

主 编 徐晓健

译 者 王 静 王珍瑛 赵晓萌 迟 群 王 颖 丁亚南 房 媛 张为宁 朱田丽 李 冉

冯 瑛 刘云霞 赵文静 赵雅静

出版发行 青岛出版社

杜 址 青岛市海尔路 182 号(266061)

本社网址 http://www.qdpub.com

邮购电话 13335059110 0532-85814750(传真) 0532-68068026

责任编辑 曹永毅 E-mail: cyyx2001@sohu.com

责任校对 江伟霞

封面设计 亓鹏举

照 排 青岛双星华信印刷有限公司

印 刷 青岛乐喜力科技发展有限公司

出版日期 2013年1月第1版 2013年1月第1次印刷

开 本 32 开(890mm×1240mm)

印 张 14

字 数 360 千

书 号 ISBN 978-7-5436-9037-0

定 价 26.00元

编校质量、盗版监督服务电话 4006532017 0532-68068670

青岛版图书售后如发现质量问题,请寄回青岛出版社出版印务部调换。

电话:0532-68068629

建议陈列类别:演讲・励志

目

Contents

录

	1	Meaning of Life
İ		生命真义
•	2	・・・・・・・・・・・・・・・・・・・・・・・・・・・・・・・・・・・・
	3	Life Edited 精简生活 格雷厄姆・希尔/ 42
	 4	Embracing Regrets 拥抱遗憾 凯瑟琳・舒尔茨/ 50
·	5	An Unexpected Place of Healing 老人院的神奇救治 拉蒙娜・皮尔斯/ 72

6 Keep Your Goals to Yourself
不要公开自己的目标
徳雷克・西弗斯/ 84
•
7 How to Start a Movement
如何开启群众活动 徳雷克・西弗斯/ 90
•
8 Twelve Valuable Lessons from Economics
12 条经济学宝典 托马斯・J・ 萨金特/ 96
9 How to Build Your Creative Confidence
9 How to Build Your Creative Confidence
如何建立创造力自信心 大卫・凯利/ 102
•
10 Older People Are Happier
活到老,乐到老 劳拉・卡斯坦森/ 118

11	Women Entrepreneurs, Example Not Exception
	女性企业家,例子而非例外
	盖尔・茨马克・雷蒙/ 132
• • • •	• • • • • • • • • • • • • • • • • • • •
12	How to Succeed? Get More Sleep
	如何成功? 多睡一会儿!
• • • • •	• • • • • • • • • • • • • • • • • • • •
13	Say Thank You
	表达谢意 劳拉・特莱斯/ 154
14	Leading a Reach Life(Excerpt)
	丰富人生(节选) 米歇尔・奥巴马/162
15	Grab on, Step up! (Excerpt)
	抓住机遇,挺身向前!(节选)
	汤姆・阿什布鲁克/ 182

16	Responsibilities of Being Educated (Excerpt) 教育赋予的责任(节选)
17	Redefining Success(Excerpt) 成功新解(节选) 克雷格・布汀/210
18	Keep Hokie Pride With You 始终保持火鸟精神 米歇尔・奥巴马/ 222
19	Build Your Network 联动世界 雷徳・霍夫曼/ 240
20	Paths Are Made by Walking 成功之路 始于足下 尼普恩・梅塔/ 254
21	The Pursuit of Happiness 追求幸福 艾德・沃尔特斯/ 276

22	Get a Little Crazy, Make Dreams Be Real
	执着向前,梦想成真 拉里・佩奇/ 298
23	We Play a Connecting Role
	我们是承上启下的一代人
	巴拉克・奥巴马/ 314
24	Dare to Compete, Dare to Care
	敢于竞争,勇于关爱 希拉里・克林顿/332

25	Adorer of Life
	崇拜生活的人 埃里克・施密特/ 354
26	We Live in an Age of Progress
	活在当下,与时俱进!
	法利德・扎卡里亚/ 376

27 The Power of the Pause 停顿的力量 玛丽娅・施莱弗/ 392
28 Seize the Future Together 共同把握未来 巴拉克・奥巴马/ 412
29 We Are What We Choose (Excerpt) 选择决定我们的人生(节选)
30 It Just May Be a Gift 一个礼物 丝德茜・克菜默/ 434

世界名人励志演讲典藏

——生命真义

Meaning of Life

Laura Bush

Commencement Address to High Point University

May, 2012

Thank you very much. Thank you, all of you. Thank you, Dr. Qubein, for that very nice introduction. Thanks everybody. Thank you all. Meaghan, thank you for your thoughtful remarks on behalf of your class and congratulations to you. Congratulations to the two distinguished faculty members Professor Shore and Professor Simpson for the awards that you received today. Thank you to all of the distinguished faculty, to the Board of Trustees, the alumni, the parents, and the families for your very warm welcome. Most of all, thank you and congratulations to the High Point University Class of 2012.

I'm thrilled to be with you for this very happy day. Members of the Class of 2012, you represent nearly 75 different majors, 14 states, and six countries, but tomorrow you'll be unified by one distinction. You'll all be graduates of High Point University. And that's an accomplishment worthy of celebration. You can see it in the faces of your parents. They're happy and they're proud of you. And we congratulate your parents and families and teachers whose love and support brought you to this

生命真义

劳拉・布什 海波特大学毕业典礼演讲 2012 年 5 月



非常感谢,谢谢大家。谢谢库比恩博士的热情介绍,谢谢大家,谢谢所有人。梅根,谢谢你代表班级所做的发人深省的演讲,祝贺你。祝贺两位著名大学教授——肖恩教授以及辛普森教授,祝贺你们今天获此殊荣。谢谢所有教师、董事会、校友会、毕业生家长以及所有家庭,谢谢你们热情的欢迎。最重要的是感谢你们,同时祝贺你们——海波特 2012 届的毕业生们!

在这个无比欢欣的日子里能和你们在一起,我感到无比激动。 2012届的毕业生们,你们来自72个不同专业、14个州以及6个不同 国家,但明天你们会因共同的荣誉团结在一起。你们都是海波特大学 的毕业生。这是多么值得庆贺的成就!你们可以从父母脸上看到他 们发自内心的喜悦。他们十分开心,他们为你们而自豪。我们要祝贺 你们的父母、亲友以及老师,正是他们的爱与支撑让你们走到了今天。

alumini /ə'lʌmnai/ n. 男毕业生;校友
accomplishment /ə'kʌmplifmənt/ n. 成就

happy day. One thing I've learned from being a parent is that it's irresistible for people of my age to offer advice and it's impossible for people of your age to pay any attention to it. So I promise I'll tread lightly today and I won't lecture you about what you should do with your lives after graduation. Besides, if your life turns out anything like mine, it won't go exactly according to plan, and that's a good thing.

As I reflected on what to say to you, I remembered my own graduation from SMU[®] in 1968. It was the height of the Civil Rights Movement. Young people were questioning the values of their elders and the United States was struggling against the spread of communism. Today the cold war is long over. We've elected an African – American as President of the United States and there are more democracies in the world than ever before. Though you can't know what the coming years will bring, I assure you that they'll bring progress and change and that you'll be a part of it, just as my class of 1968 was part of what's occurred over the last 40 years.

The commencement speaker at my graduation was Dr. Willis Tate, President of SMU, and he probably called us to greatness. But I don't remember much of what he said. I just remember how I felt: Relieved that finals were finally over, excited to embark on the next adventure, and impatient for him to finish. So then I reflected on the speech when I received my master's degree. I couldn't recall who gave that commencement address, that's because I skipped the ceremony. But I did look it up, and you can imagine my surprise when I discovered it was some guy named George Bush[®].

Four years after that speech, I married his son. In 40 years

为人父母,我学到了一件事情,我们这个年龄的人不可避免地想给你们一些建议,而你们这个年龄的年轻人根本不可能关心我们在讲什么。我保证今天会小心翼翼,绝不长篇大论,告诫你们毕业后应该如何生活。此外,如果你们的生活和我有相似之处,生活是不会完全按计划走下去的,这是件好事。

当我在回想该给你们讲些什么的时候,我突然记起来自己 1968 年从南方卫理公会大学毕业时的情景。那时正值民权运动高潮,年轻人质疑老一辈人的价值观,美国正在和日益发展的共产主义斗争。如今,冷战早已结束。我们选举一位非裔美国人为总统,整个世界比以往任何时候更为民主。尽管我们不知道接下来的几年会发生什么,但我可以保证未来将会发生巨大进步和改变,而你们必将参与其中,就像过去 40 年发生的一切我们 1968 届毕业生也参与其中一样。

我的毕业典礼上的演讲者是威利斯·塔特,南方卫理公会大学的校长,他那时好像是激励我们要做伟大之事。但我记不太清他说了些什么了。我只记得自己当时的感觉:大学终于毕业了,感觉无比轻松;马上要开始下一段冒险,又无比激动,所以很不耐烦地听着演讲,希望他快点结束。然后我又记起来硕士毕业典礼的情形。我记不起来当时的演讲者是谁了,因为我没去参加典礼。但我查了查,你们可以想象,当我发现演讲者是一个叫乔治·布什的家伙时,我有多么吃惊。

演讲结束后 4年,我嫁给了他的儿子。再过 40年,你们可能不记

irresistible / ɪri ˈzistəbl/ adj. 无法抗拒的
democracy / di ˈmɒkrəsi/ n. 民主国家;民主;民主制
embark / im ˈbɒːk/ v. 着手;从事

you may not remember who spoke at your graduation, but I know you'll have many memories of your time at High Point University. Even as you go to new places, you'll discover you never truly leave a place that you love. And no matter where you go or how long it's been since your graduation, returning to this place will feel like coming home.

One of our nation's first presidents, John Adams to knew that education was vital for the development of our country and for the development of our character. He once said there are two educations. One should teach us how to make a living, and the other should teach us how to live. Since its founding in 1924, High Point University has taught students both. When the doors opened to High Point College, 122 students attended classes taught by nine faculty members in just three buildings. Today more than 4,000 students learn from several hundred faculty members in 40 buildings all across this gorgeous campus. Many things have changed over the last century, but the core values that guide this school have not. High Point University remains dedicated to giving students an extraordinary education that prepares them to live lives of significance in our increasingly global world. Class of 2012, your four years of college are short in the scope of your whole life, but what you learn here will be influential for the rest of your life. During your time at High Point, you learn from your academic discoveries, from your disappointments and your triumphs, and from the friends you cherish. Some of the first people you met during orientation four years ago are now your best friends, and they'll be your best friends long after you leave. The friends I met in college are still some of my best friends today. Some of the most

得谁在你们的毕业典礼上做了演讲,但我知道,你们会记得很多在海波特大学的美好时光。即使去了新的地方,你们也会发现,自己从未真正离开那个深爱过的地方。不管你们去哪儿,不管你们毕业多久, 回到海波特大学来仍会像回家的感觉一样。

美国第一任副总统约翰·亚当斯清楚,教育对国家和个人品质的发展至关重要,他曾说过,世上有两种教育,一种教我们如何生存,另一种教我们如何生活。自从1924年建立伊始,海波特大学就致力于对学生进行这两种教育。海波特大学的大门打开时,仅有3幢教学楼、9名教师和122名学生。如今这个美丽的校园里有40栋教学楼、几百名教师和4000多名学生。上个世纪发生了很多变化,但指导这所大学的核心价值观没有改变。海波特大学仍然致力于教书育人,指导学生在日益全球化的世界发挥人生价值。2012届的毕业生们,大学4年和你们的一生相比何其短暂,但你们在这里学到的东西将终生受用。在海波特的这4年里,你们获得了学术上的进步,在成功与失落中受益匪浅,从珍惜的好友身上受益良多。4年前经人介绍你认识的某些人,现在已经成了你最好的朋友,即使离开多年以后,他们仍然是你最好的朋友。我在大学时认识的朋友如今仍是我的好友。一些

vital /'vaitl/ adj. 至关重要的
gorgeous /'go:dʒəs/ adj. 华丽的;灿烂的;极好的
triumph /'traiʌmf/ n. 凯旋;成就;胜利

important lessons, the ones that will guide you through life, are less tangible. Maybe it was something that was said during your first year seminar or an especially compelling professor, or maybe it was what you saw while serving overseas in a High Point alternative break program. Whatever it is, you know you've matured since those first days of orientation four years ago. And the next chapter of your life has been shaped by the time here at High Point University. I can trace much of my life's work to my college experiences. I remember many of my favorite professors including my favorite literature professor, Dr. Harryette Ehrhardt, who's still a friend of mine. Her children's literature class inspired me to become a librarian. The books I read in her class I later read to children in my own classrooms and to children in the classrooms I visited across our country and around the world.

When I graduated from SMU, I wanted to do what I could for the Civil Rights Movement. So I requested to teach in an inner-city minority school. I wanted to work with children who'd been left out and too often left behind simply because of the color of their skin. But I wasn't prepared for the poverty I encountered in an inner-city Houston school. Most of the students lived on narrow side streets behind the school building. Some were hungry, and they would come to school in the morning with their bellies rumbling and ravenously attack the free breakfast and lunch that we gave them. I wanted to help those children so badly, to reach into their lives and somehow make a difference. But it was an uphill fight. Before I left my job in Houston to go to graduate school, I invited a few of my favorite students to Astroworld amusement park near the old Houston